
– podsumowuje sesję Krystyna 
Sowa, wiceprzewodnicząca RM. 
Firma ma strategiczne znaczenie, 
bo zajmuje tereny, na których 

miastu zależy. Przyjęliśmy 
również uchwały porządku-
jące działalność różnych 
podmiotów, m. in. doty-
czące przedłużenia umów 
dzierżawy, zwolnienia TUR 
z opłat za trwały zarząd 
obiektu w Łabędach czy 
dotacji celowych na sport 

kwalifikowany dla klubów spor-
towych. Było też sporo uchwał, 
które wychodzą naprzeciw potrze-
bom społecznym i takim codzien-
nym wymogom życia gminy.

Nina Drzewiecka 

R E K L A M A . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Ż Y C Z E N I A . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Honorowy 
Obywatel nr 3
Były oświadczenia, zarzuty wyko-
rzystywania w kampanii wybor-
czej, a nawet grożenie sądem. 
Na szczęście w przypadku nada-
nia Jerzemu Buzkowi tytułu Ho-
norowego Obywatela udało się 
uniknąć kompromitacji. Radni 
jednogłośnie przyjęli uchwałę w 
tej sprawie i sami siebie nagro-
dzili oklaskami na stojąco za tę 
decyzję. Można zapytać tylko, 
czy cała dyskusja, jaką wokół tej 
sprawy wywołali radni PiS, była 
potrzebna.

- Cieszę się, bo ho-
norowe obywatel-
stwo dla prof. Buzka 
jest jak najbardziej 
uzasadnione i po-
winno być nadane 
– mówi Marek Pszo-
nak, przewodniczą-
cy Rady Miejskiej. 
Oczywiście względy, którymi za-
słaniali się członkowie PiS, nie 
powinny mieć miejsca przy tego 
typu okazjach. Kwestie związane 
z polityką zostawmy na zupełnie 
inny czas. Bardzo się cieszę, że 
uchwała została podjęta jedno-
głośnie. Cała uroczystość zwią-
zana z nadaniem honorowego 
obywatelstwa dla Pana Premiera, 
Przewodniczącego Parlamentu 
Europejskiego odbędzie się, tak 

maga głębszej analizy. 

- Nie ma wątpliwości, że spółkę 
należy dokapitalizować, jednak 
wchodzenie w rynek reklamowy 
należy uznać za bardzo aktywne 
działanie na płaszczyźnie gospo-
darczej –  stwierdził Gornig. Pozo-
stają więc wątpliwości czy gmina 
powinna ponosić ryzyko takiej 
działalności, tym bardziej w sferze 
reklamy. I te wątpliwości chcemy 
wyjaśnić. Naszym zdaniem wyda-
wanie w tej chwili 1 mln złotych 
na nośniki reklamowe nie wydaje 
się być uzasadnione. 
Ku zaskoczeniu Piotra Wieczorka, 
radni 18 głosami za, opowiedzieli 
się za zdjęciem projektu uchwały 
z porządku obrad i odesłaniem 
do wnioskodawcy. 

Sesja Rady Miejskiej. Radni kontestują prezydenckie projekty uchwał. 

Mimo iż do wyborów zostało jeszcze sporo czasu, kampania wy-
borcza zaczyna już nabierać rozpędu. Można to zauważyć nawet 
na sali sesyjnej. Z grupy, mającej w radzie większość i do tej 
pory głosującej wyjątkowo zgodnie, nagle zaczynają wyłamywać 
się radni, którzy, co należy przyjąć ze zdziwieniem, kwestionują 
prezydenckie projekty. Z kolei reprezentujący opozycję, starają 
się wykorzystywać każdą okazję, by mocnej zaistnieć na politycz-
nej scenie. 

jak już wcześniej zapowiadaliśmy, 
w czerwcu, w ramach obchodów 
20-lecia samorządu w Gliwicach.

Czy miasto po-
winno zajmować 
się działalnością 
reklamową?
Kontrowersyjny dla radnych oka-
zał się projekt uchwały dotyczą-
cej zwiększenia kapitału w spół-
ce Śląska Sieć Metropolitarna. 
Miasto chciało nabyć udziały za 
1 mln złotych. Środki te miały być 
wykorzystane przez spółkę na 

„poszerzenie oferowanych 
usług”. 
Nieoczekiwanie, wystę-
pujący w imieniu radnych 
klubu PO, Kajetan Gornig 
zgłosił wniosek, aby nad 
projektem nie dyskutować 
i odesłać do wnioskodaw-
cy do „przepracowania”. 

- Pan prezydent nie wyraża zgody 
na zdjęcie tego punktu z porząd-
ku obrad – argumentował pod 
nieobecność Zygmunta Frankie-
wicza, Piotr Wieczorek. 

W uzasadnieniu uchwały można 
przeczytać, że za 1 mln złotych 
planowany jest m. in. zakup i 
montaż 6 wyświetlaczy diodo-
wych LED (dwa o pow. 15 m. kw. 
i cztery o pow. 6 m. kw.). Wyświe-

tlacze te w 20 proc. miałyby być 
wykorzystywane na prezentację 
materiałów reklamowych i infor-
macyjnych Samorządu Miasta 
(informacje kulturalne, zapowie-
dzi wydarzeń, informacje na te-
mat stanu dróg, występujących 
objazdów, pogody, monitoringu 
itp.). Natomiast 80 procent słu-
żyłoby celom komercyjnym (kam-
panie reklamowe dla firm, spoty 
reklamowe).

Jak wyjaśniał Wieczorek, obecnie  
miasto posiada wszystkie no-
śniki reklamy zewnętrznej. Jest 
właścicielem słupów ogłoszenio-
wych, dysponuje słupami oświe-
tleniowymi, a także sprzedaje po-
wierzchnie na przystankach. 
- Spółka Śląska Sieć Metropo-
litarna powołana została rów-
nież do tego, żeby w tej sferze 
uporządkować i unowocześnić 
Gliwice – mówił. Obecnie mamy 
do czynienia ze spontanicznym 
wieszaniem reklam, co tworzy 
bałagan w przestrzeni publicznej. 
Uważamy, że należy umożliwić 
osobom, które chciałyby się re-
klamować, korzystanie z innych 
środków technicznych, a przy 
okazji zaprowadzić względny po-
rządek.

Poproszony o uzasadnienie swo-
jego wniosku Kajetan Gornig, 
argumentował, że klub radnych 
PO podjął taką decyzję mając na 
uwadze, że projekt uchwały wy-

Sprawy ważne 
i mniej ważne 
W porządku obrad znaj-
dowało się 36 punk-
tów. 
Radni zajmowali się 
m. in. sprawą nabycia 
udziałów w spółce Fa-
bryce Drutu, nadania 
imienia Astrid Lind-
gren placówce przy ul. 
św. Barbary, Szkole Podstawowej 
nr 39 imienia Obrońców Pokoju, 
zasadami przyznawania diet dla 
radnych czy bonifikatami dla 
TUR-u. 

- To ważne, że radni wyrazili zgo-
dę na zakup akcji Fabryki Drutu 


